
Geachte heer van der Voort,

U hebt het college op 14 oktober 2020 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over de 

organisatie van de verkiezingen in tijden van corona. In deze brief beantwoorden wij uw 

vragen puntsgewijs.

1.Uitgangspunt van het kabinet is dat het aantal stemlokalen op peil wordt gehouden. Het 

staat allerminst vast dat gemeenten voldoende, toegankelijke geschikte “coronaproof” 

stemlokalen kunnen inrichten. Hoe wordt dit in Oss georganiseerd?

Uitgangspunt is uiteraard voldoende stembureaus in te richten. Op dit moment zijn we druk 

bezig met een inventarisatie van alle stembureaus. Naast de mate van geschiktheid speelt ook 

de beschikbaarheid een belangrijke rol. In de verzorgingshuizen kunnen geen reguliere 

stembureaus worden ingericht. Daarnaast is het nog niet duidelijk of de scholen gebruikt 

kunnen worden. Vorige week is er vanuit het Ministerie van BZK een brief gestuurd naar de 

minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap met het verzoek de basisscholen te sluiten op 

de verkiezingsdag zodat deze beschikbaar zijn als stembureau. Overigens wil ik benadrukken 

dat een stemlokaal niet hetzelfde is als een stembureau. Het is mogelijk dat er in een 

stemlokaal, denk b.v. aan een sporthal, meerder stembureaus gehuisvest worden. De 

komende periode gebruiken we om opnieuw met die invalshoek naar alternatieve locaties te 

kijken.
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2. Kunt u garanderen dat er in Oss in ieder geval niet minder stemlokalen komen? Graag een 

onderbouwing van uw antwoord. 

Wij kunnen niet de garantie geven dat er net als bij de vorige verkiezingen 48 stembureau 

ingericht gaan worden. Voorop staat de veiligheid en gezondheid van de kiezers en de 

stembureauleden en de mogelijkheid om te kunnen stemmen. Locaties waarbij alle 

coronamaatregelen in acht genomen kunnen worden, zijn moeilijk te vinden. Wel kunnen wij 

garanderen dat we er alles aan zullen doen om net zoveel stembureaus in te richten. Dit kan 

dus ook betekenen meerdere stembureaus op één grote locatie.

3. De SP zou graag zien dat er ingezet wordt op extra (mobiele) stemlokalen. Hierdoor wordt 

het voor inwoners nog laagdrempeliger om te stemmen en worden kiezers over meer 

stembureaus verdeeld, waardoor er minder drukte ontstaat. Op welke wijze gaat u invulling 

geven aan deze wens?

Het is niet wenselijk stembureaus in te richten in de verzorgingshuizen. We gaan daarom 

kijken of het toegevoegde waarde heeft om mobiele stembureaus in te richten in of in 

nabijheid van de verzorgingshuizen. Dit bijzondere stembureau zou dan b.v. 2 uur geopend 

zijn. De minister heeft overigens op 30 oktober 2020 de Kamer geïnformeerd over 

aanvullende maatregelen. De belangrijkste maatregelen zijn het mogelijk maken om per brief 

te stemmen voor kiezers van 70 jaar en ouder. Een andere belangrijke maatregel is een 

aantal stembureaus drie dagen open te stellen. De verwachting is dat hier veel van gebruik 

gemaakt gaat worden. Hiermee ontstaat er automatisch ook meer spreiding. De kamerbrief 

treft u bijgaand aan. 

Tijdens de herindelingsverkiezingen van 18 november jl. is er in de gemeente Vught 

geëxperimenteerd met een zogenaamd drive-in stembureau. Het ministerie van BZK zal het 

gebruik van een dergelijk stembureau evalueren. Als de resultaten positief zijn, zullen we in 

Oss zeker naar de mogelijkheden kijken om een soortgelijk stembureau in te richten.

4. De nieuwe wet schrijft voor dat stembureauleden gecheckt moeten worden op hun 

gezondheid. Hoe gaat de gemeente invulling geven aan deze check, gezien de beperkte 

testcapaciteit?

Uit de bij ons bekende informatie blijkt niet dat stembureauleden verplicht gecontroleerd 

moeten worden. Mocht deze check wel verplicht worden, zullen wij daar tijdig op anticiperen 

zodat er voldoende tests ingekocht zullen worden. De verwachting is overigens dat de 

testcapaciteit dan aanzienlijk toegenomen is.
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5. De kieswet stelt dat het tellen van de stemmen in openbaarheid moet gebeuren zodat 

inwoners hierop toe kunnen zien. In sommige stemlokalen is te weinig ruimte voor het in 

openbaarheid temmen van de stemmen (vanwege coronamaatregelen). In dit geval moet de 

telling op een andere locatie worden uitgevoerd. Hoe voorkomt de gemeente frauderisico’s die 

ontstaan bij het vervoer van de stembussen? Worden stembussen deugdelijk verzegeld?

Het vervoer van stembussen is niet nieuw. Bij vorige verkiezingen zijn er ook al stembussen 

overgebracht naar het gemeentehuis waar door de stembureauleden geteld werd. Het tellen 

op een andere locatie (los van de coronamaatregelen)| is mogelijk als dit vooraf kenbaar 

gemaakt wordt. De stembussen zijn afgesloten met een slot. De sleutel is in het bezit van de 

voorzitter. De voorzitter brengt samen met medewerkers van de gemeente de stembussen 

naar het gemeentehuis. De stembussen zijn op geen enkel moment zonder toezicht.

6. In het licht van botsende grondrechten (stemrecht versus coronawet / maatregelen) vindt 

de SP het niet de taak van stembureauleden om kiezers die zich bij herhaling niet aan de 

coronamaatregelen houden, te vragen het stembureau te verlaten. Bent u het daar mee eens? 

En op welke wijze gaat u deze bevoegdheid beleggen?

Op dit moment hebben wij hier nog geen besluit over genomen. De wetgever heeft wel al 

ingespeeld op de extra taken van de stembureauleden door te verplichten dat er steeds 

minimaal 4 (1 voorzitter en 3 leden) mensen tegelijk aanwezig moeten zijn op het 

stembureau. De Kieswet is hiervoor gewijzigd, dit aantal was namelijk 3. Het extra lid 

fungeert als gastheer of gastvrouw. Dit extra stembureaulid moet toezien op een goede gang 

van zaken in het stembureau en toezien op naleving van de coronamaatregelen. De voorzitter 

is hier uiteindelijk verantwoordelijk voor. 

We zullen in de komende periode gebruiken om te zien of er meer nodig is en zullen uiteraard 

de richtlijnen volgen van het ministerie.

Met vriendelijke groet,

De Burgemeester van de gemeente Oss,

drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans


